
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Viorica Dăncilă intervine în scandalul din sănătate. Premierul caută soluții pentru a stopa declanșarea grevei 
generale 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat că se va întâlni, pe 8 mai, cu reprezentanţii federaţiei sindicale din sănătate 
pentru a găsi soluţii la problemele pe care aceştia le ridică.  
 
"Am hotărât ca marţi, 8 mai, la ora 10,00, să avem împreună cu ministrul Muncii, ministrul Sănătăţii, ministrul de 
Finanţe o întâlnire cu reprezentanţii federaţiei sindicale din sănătate pentru a vedea nemulţumirile acestora şi să 
vedem ce soluţii putem găsi pentru problemele pe care le ridică", a declarat Dăncilă, la începutul şedinţei de 
Guvern de joi, potrivit agerpres.ro.  
 
Totodată, premierul a precizat că ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, i-a prezentat propunerile formulate de 
reprezentanţii federaţiei sindicale din sănătate. 
 
"Am avut întâlniri cu managerii de spitale. Am format un grup de lucru, în care am avut manageri de la spitale din 
subordinea Ministerului Sănătăţii, din subordinea Consiliilor judeţene şi Consiliilor locale, dar şi reprezentanţi ai 
spitalelor monospecialitate. În urma întâlnirii pe care a avut-o (...) doamna ministru Sorina Pintea cu 
reprezentanţii federaţiei sindicale din sănătate am văzut propunerile formulate de aceştia", a mai afirmat 
Dăncilă.  
 
Ministrul Sorina Pintea a anunţat, la finalul discuţiilor purtate miercuri cu reprezentanţi ai sindicatelor din 
domeniul Sănătăţii, că va prezenta premierului propunerile pe tema salarizării din sectorul medical. 
"Este vorba despre nişte propuneri pe care sindicatele le-au făcut pentru a rezolva problemele salarizării din acest 
an, propuneri pe care o să le prezint doamnei prim-ministru în cursul zilei de astăzi. Propunerile sunt aproximativ 
aceleaşi care au fost făcute după mitingul din Piaţa Victoriei, (...) propuneri pe care le analizăm, o să le propun 
doamnei prim-ministru", a declarat Pintea.  
 
Ministrul a spus că propunerile, în mare parte, sunt "aproximativ aceleaşi", întrebată dacă acestea coincid cu cele 
ale autorităţilor.  
 
"Sunt şi aceste propuneri, sunt făcute, sunt transmise doamnei prim-ministru. În mare parte, pot să vă spun că 
sunt aproximativ aceleaşi cu cele făcute de sindicate, dar va trebui să le analizăm, să mai facem nişte simulări 
astfel încât scopul modificărilor pe care le vom face ulterior să fie atins, adică nimeni să nu piardă din veniturile 
obţinute deja, să nu existe aceste probleme care există în acest moment", a explicat Pintea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mediere BNR - Guvern, în biroul lui Dragnea de la Camera Deputaţilor. Liderul PSD: Creşterea preţurilor, 
cauzată de factori externi/ Trei ore de discuţii între liderul PSD, Isărescu, premierul Dăncilă şi Vâlcov 
Discuţiile dintre Liviu Dragnea, Viorica Dăncilă şi guvernatorul BNR, Mugur Isărescu pe tema inflaţiei şi a creşterii 
ROBOR au durat mai bine de trei ore. 
Liviu Dragnea a anunţat, joi seară, după întâlnirea cu Mugur Isărescu şi Viorica Dăncilă, că a avut loc un dialog 
constructiv privind situaţia şi evoluţiile previzibile ale economiei, subliniind că o mare parte din creşterea 
preţurilor din ultimele luni a fost "cauzată de factori externi". 
"În cadrul întrevederii a avut loc un dialog constructiv privind situaţia şi evoluţiile previzibile ale economiei, cu 
accent pe factorii de influenţă a ratei de inflaţie, precum şi referitor la perspectivele acesteia pentru anul în curs şi 
2019. S-a subliniat faptul că o mare parte din creşterea preţurilor înregistrată în ultimele luni a fost cauzată de 
factori externi, exogeni raportaţi la acţiunea Guvernului şi, respectiv, a BNR", se arată într-un comunicat de presă 
transmis de Camera Deputaţilor. 
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De asemenea, conform sursei citate, s-a stabilit că este necesară continuarea aplicării unui "mix eficient şi 
echilibrat de politici fiscal-bugetare şi monetare". 
"Pentru asigurarea încadrării ratei inflaţiei în intervalul programat pentru finele anului 2018 şi perioada 
următoare s-a convenit că este necesară continuarea aplicării unui. Dialogul permanent, deschis, bazat pe 
argumente profesionale şi cu respectarea competenţelor fiecărei instituţii dintre Guvern şi Banca Naţională a 
României va fi de natură să permită realizarea acestui obiectiv. 
În cadrul discuţiei s-au validat argumentele privind consolidarea stabilităţii şi predictibilităţii macroeconomice, 
precum şi existenţa unor premise clare de creştere a convergenţei nominale şi reale cu Uniunea Europeană", se 
mai arată în comunicat. 
Discuţiile dintre Liviu Dragnea, Viorica Dăncilă şi guvernatorul BNR, Mugur Isărescu pe tema inflaţiei şi a creşterii 
ROBOR au durat mai bine de trei ore. La această întâlnire au fost prezenţi Darius Vâlcov, ministrul Finanţelor 
Publice, Eugen Teodorovici, dar şi prim-viceguvernatorul BNR, Florin Georgescu. 
Dragnea, despre schimbul de scrisori cu Isărescu: Am convenit să le facem publice 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, joi, că a convenit cu guvernatorul Mugur Isărescu să 
facă publice scrisorile pe care şi le-au adresat. 
 
„Am avut o întâlnire foarte bună. A fost un schimb de scrisori între mine şi domnul guvernator Mugur Isărescu, am 
şi convenit astăzi împreună să facem publice aceste scrisori şi i-am rugat pe colegii mei de la Cabinet să le publice 
şi scrisoarea mea şi răspunsul de la BNR. De asemenea, era stabilită o frecvenţă de întâlniri între Guvern şi BNR şi 
am convenit în aceste zile toţi trei să aibă loc o întâlnire comună, aici, la Parlament”, a declarat preşedintele 
Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea. 
Liviu Dragnea a afirmat că şi Guvernul şi BNR au convenit că principalele cauze pentru creşterea inflaţiei sunt 
„factorii exogeni” – gaze, energie, petrol, care „au contribuţie masivă la creşterea inflaţiei şi nu sunt gestionate 
nici de Guvern, nici de BNR”. 
„S-a convenit să existe o colaborare bazată pe întâlniri frecvente între BNR şi Guvern. Guvernul şi-a asumat 
responsabilitatea ca înainte de orice măsuri pe care urmează să le ia conform programului de guvernare să aibă o 
întâlnire cu BNR şi să analizeze împreună dacă este nevoie de alte măsuri care să completeze efectele posibile ale 
acţiunilor respective sau nu (...)”, a spus Dragnea. 
Guvernatorul Băncii Naţionale, Mugur Isărescu, a declarat miercuri, 4 aprilie, că a răspuns scrisorii primite 
anterior de la preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, menţionând că nu doreşte să dea amănunte din 
acest răspuns întrucât Dragnea anunţase că va da publicităţii scrisoarea respectivă. 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, a ajuns la biroul preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, în jurul orei 
17.00, acolo unde s-a aflat şi premierul Viorica Dăncilă. De altfel, premierul a ajuns la biroul lui Liviu Dragnea în 
jurul orei 15.30. 
Discuţiile vin în contextul în care reprezentanţi ai Guvernului au spus că nu este nevoie de o mediere în BNR şi 
Executiv aşa cum a anunţat preşedintele Klaus Iohannis. Iniţial, discuţia era anunţată chiar de ministrul de Finanţe 
la Palatul Victoria. 
„Discuţia aceasta de la Guvern a fost stabilită înainte ca dl preşedinte să anunţe acea mediere care, după părerea 
mea, nu se justifică. Vom discuta, cu dl Isărescu, despre ROBOR, de inflaţie şi de alte subiecte care dau imaginea 
noastră macroeconomică”, a spus Eugen Teodorovici, miercuri, într-o emisiune la România TV. 
„Colaborarea noastră (n.n.- Guvern-BNR) se va vedea în piaţă, în sensul scăderii acestor doi indici. Inflaţia va fi 
undeva spre 3,5%, aproape de nivelul calculat de noi la stabilirea bugetului pe acest an”, a mai declarat Eugen 
Teodorovici. 
Referindu-se la declaraţiile recente ale preşedintelui României, ministrul Finanţelor a întrebat „de ce la o mediere 
Preşedinţia cheamă doar o singură parte” şi „de ce s-a referit la pesedişti” în loc să aleagă varianta „nu 
comentez”. „Toate aceste ieşiri şi declaraţii afectează zona economică a României, inclusiv costurile de finanţare”, 
a mai spus Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Klaus Iohannis participă vineri la reuniunea informală la nivel de şef de stat Bulgaria - Austria - România 
Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, va participa vineri la reuniunea informală la nivel de şef de stat 
Bulgaria - Austria - România, care se va desfăşura la Ruse, Republica Bulgaria, anunţă Administraţia Prezidenţială. 
Întâlnirea reuneşte în acest format preşedinţii celor trei state care deţin succesiv Preşedinţia Consiliului Uniunii 
Europene (UE) în acest an şi în primul semestru al anului viitor. 
"Discuţiile se vor axa pe agenda europeană actuală în vederea facilitării unei bune coordonări şi cooperări pe 
parcursul celor trei preşedinţii ale Consiliului UE. Preşedintele Klaus Iohannis va exprima interesul României de a 
colabora împreună cu Bulgaria şi Austria pentru îndeplinirea obiectivului comun de avansare a agendei europene 
în interesul cetăţenilor. Preşedintele României va sublinia că, pe perioada deţinerii Preşedinţiei Consiliului UE, ţara 
noastră va urmări promovarea unei abordări pragmatice şi a unor obiective fezabile, astfel încât cetăţenii 
europeni să beneficieze de valoarea adăugată a proiectului european şi de rezultatele sale concrete", mai 
transmite sursa citată. 
Totodată, Klaus Iohannis va participa, împreună cu omologii bulgar şi austriac, la Conferinţa cu tema „Dezvoltarea 
durabilă a Regiunii Dunării şi interconectarea între regiuni” organizată la Universitatea Angel Kanchev din Ruse. 
Cu ocazia reuniunii informale de la Ruse, preşedintele României va avea întâlniri bilaterale cu preşedintele 
Republicii Bulgaria, Rumen Radev, şi cu preşedintele Republicii Austria, Alexander Van der Bellen. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 3 Mai. De ziua presei, Iohannis reîntoarce în Parlament legea privind organizarea şi funcţionarea SRTv şi SRR/ 
Mesajul lui Dragnea pentru jurnalişti 
Preşedintele Klaus Iohannis a decis, joi, să retrimită Parlamentului pentru reexaminare Legea nr. 41/1994 privind 
organizarea şi funcţionarea Societăţii Române de Radiodifuziune (SRR) şi Societăţii Române de Televiziune (SRTv). 
"Legea pentru modificarea art. 19 din Legea nr. 41/1994 privind organizarea şi funcţionarea Societăţii Române de 
Radiodifuziune şi Societăţii Române de Televiziune vizează, pe de o parte modificarea dispoziţiilor referitoare la 
numărul de voturi necesar desemnării în Parlament a membrilor Consiliului de administraţie al Societăţii Române 
de Radiodifuziune, respectiv Societăţii Române de Televiziune, iar pe de altă parte majorarea numărului de 
propuneri de care dispun grupurile parlamentare reunite din cele două Camere în cadrul consiliilor de 
administraţie ale celor două societăţi. Aceste intervenţii legislative ridică însă probleme atât sub aspectul corelării 
cu celelalte dispoziţii ale Legii nr. 41/1994, cât şi în ceea ce priveşte claritatea şi predictibilitatea normelor, motiv 
pentru care se impune reexaminarea acestora de către Parlament", se arată în comunicatul Administraţiei 
Prezidenţiale remis MEDIAFAX. 
Şeful statului invocă o inconsecvenţă a sintagmelor folosite în noua Lege adoptată de Parlament. 
"Referitor la aceste prevederi, un prim aspect pe care îl semnalăm are în vedere inconsecvenţa termenilor utilizaţi 
în conţinutul art. 19; art. 19 alin. (1) utilizează noţiunea de desemnare, în timp ce alin. (6) al aceluiaşi articol are în 
vedere votul în ansamblu. Considerăm că, în lipsa punerii de acord a celor două sintagme s-ar putea înţelege 
inclusiv că desemnarea şi supunerea la vot a candidaţilor sunt etape distincte în numirea Consiliului de 
administraţie. În al doilea rând, aceste prevederi ale alin. (1) al art. 19 nu sunt corelate cu dispoziţiile alin. (6) al 
art. 19 din Legea nr. 41/1994, potrivit cărora listele de candidaţi se supun în întregime votului în şedinţa comună a 
Camerei Deputaţilor şi Senatului şi se aprobă cu votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor", potrivit sursei citate. 
Preşedintele României atrage atenţia şi asupra faptului că în modificarea legii amintite trebuie avută în vedere şi 
demiterea membrilor în consiliile de administraţie ale SRR şi SRTv. 
"Noua majoritate prevăzută de legiuitor la numirea membrilor consiliilor de administraţie a celor două societăţi ar 
trebui avută în vedere şi în ceea ce priveşte demiterea acestora, în caz contrar Parlamentul va numi aceste consilii 
cu votul majorităţii parlamentarilor prezenţi, în timp ce pentru demiterea acestora va fi nevoie de majoritatea din 
totalul deputaţilor şi senatorilor. În acest sens, semnalăm că potrivit art. 20 alin. (3) din acelaşi act normativ, 
comisiile permanente de specialitate reunite ale celor două Camere pot propune, cu votul majorităţii membrilor 
plenului Parlamentului, demiterea oricărui membru al consiliului de administraţie, a cărui activitate este 
necorespunzătoare. Totodată, prevederile alin. (1) al art. 19 ar trebui corelate şi cu cele ale alin. (7) al art. 19 în 
ceea ce priveşte respectarea procedurilor de audiere şi de vot prevăzute pentru numirea preşedintelui Consiliului 
de administraţie", arată documentul Preşedinţiei. 
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Nu în ultimul rând, Iohannis susţine că prevederea din noua lege care vizează mărirea numărului de locuri în 
consiliile de administraţie de la opt la 10 locuri intră intră în contradicţie cu un alt articol al aceleiaşi legi. 
"Conform lit. a) a alin. (2) al art. 19 din legea transmisă la promulgare, grupurile parlamentare reunite din cele 
două Camere vor dispune de 10 locuri în consiliile de administraţie ale celor două societăţi, faţă de 8, cât prevede 
legea în prezent. Referitor la această normă, un prim aspect pe care îl învederăm este că aceasta nu este corelată 
cu prevederile art. 18 alin. (2) din Legea nr. 41/1994, potrivit cărora consiliul de administraţie se organizează 
pentru fiecare societate şi este compus din 13 persoane, dintre care una îndeplineşte funcţia de preşedinte; în mod 
evident, modificarea numărului membrilor consiliului de administraţie al celor două societăţi de la 13 la 15 ar fi 
trebuit să antreneze şi modificarea expresă a dispoziţiei ce prevede numărul membrilor acestor consilii de 
administraţie", completează documentul Administraţiei Prezidenţiale. 
Senatul a adoptat, în şedinţa din 3 aprilie proiectul de lege care prevede modificarea Legii de funcţionare a 
Societăţii Române de Radioudifuziune (SRR) şi Societăţii Române de Televiziune (SRTV), în sensul măririi 
numărului de membri de la opt la zece din consiliile de administraţie. Iniţiativa propusă de deputatul PMP, Eugen 
Tomac, a fost adoptară de Senat cu 91 de voturi "pentru", 25 "împotrivă" şi o abţinere. Proiectul a trecut tacit de 
Camera Deputaţilor, Senatul votând în calitate de for decizional. 
Dragnea, mesaj de Ziua Mondială a libertăţii presei: Democraţia nu poate exista fără o presă liberă 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a transmis, joi, un mesaj prilejuit de Ziua Mondială a libertăţii 
presei, în care susţine democraţia nu poate exista fără o presă liberă şi că orice om are dreptul de a-şi exprima, 
într-un mod liber, opiniile. 
"Orice om are dreptul la libertatea exprimării opiniilor; acest drept include libertatea de a avea opinii fără 
imixtiune din afară, precum şi libertatea de a răspândi informaţii şi idei prin orice mijloace şi independent de 
frontierele de stat”. Acesta este articolul 19 din Declaraţia universală a drepturilor omului, pe care cred că merită 
să îl evocăm astăzi, de „Ziua Mondială a libertăţii presei” - un bun prilej pentru a conştientiza că democraţia nu 
poate exista fără o presă liberă. În acelaşi timp însă, trebuie să realizăm că libertatea înseamnă şi răspundere – o 
povară nobilă pe care nu oricine o poate duce. Îi respect sincer pe toţi jurnaliştii români care îşi fac cu onoare 
meseria şi se luptă, cu adevărat, pentru adevăr", a scris Liviu Dragnea pe pagina de Facebook. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriela Firea, avertizată să publice listele cu persoanele care beneficiază de locuinţe sociale 
Deputatul Nicuşor Dan îi solicită primarului general, Gabriela Firea, să publice listele cu persoanele care 
beneficiază în prezent de locuinţe sociale acordate de Municipalitate. Deputatul mai susţine că va participa la 
şedinţa Consiliului General al Municipiului Bucureşti de vineri. 
„Am aflat de pe ordinea de zi a şedinţei Consiliului General programată pentru vineri, 4 mai, că veţi supune votului 
consilierilor generali un proiect de hotărâre care prevede demararea procedurilor de identificare şi negociere 
pentru achiziţia a peste 500 de apartamente care vor fi locuinţe de serviciu pentru personalul medical care îşi 
desfăşoară activitatea în spitalele administrate de Primărie. Am văzut că aţi alocat şi o sumă generoasă, circa 15 
milioane de euro, pentru a cumpăra case pentru medici şi asistente din spitalele bucureştene, aflate în 
administrarea Primăriei Generale”, susţine deputatul Nicuşor Dan, într-o scrisoare publică adresată primarului 
general, Gabriela Firea. 
Deputatul precizează faptul că medicii nu pleacă din România pentru că nu au unde să locuiască, ci din cauza 
condiţiilor din spitale. 
„Această Hotărâre poate fi apreciată ca o iniţiativă bună, în contextual în care ne confruntăm cu plecări masive 
ale medicilor şi asistentelor din ţară. Casele nu vor rezolva însă fenomenul migraţiei medicilor şi asistentelor, veţi 
constata şi dumneavoastră acest lucru, pentru că medicii reclamă în primul rând condiţiile din spitale, lipsa 
materialelor sanitare şi nu prea vorbesc despre propriile spaţii locative atunci când îşi arată public nemulţumirea şi 
decid să părăsească ţara sau sistemul sanitar de stat”, susţine Nicuşor Dan. 
Deputatul îi solicită primarului general să publice listele cu persoanele care beneficiază în prezent de locuinţe 
sociale. 
„Vă solicit să faceţi publice listele cu persoanele care locuiesc în prezent în locuinţele sociale ale Primăriei, 
suprafaţa închiriată de fiecare, de când locuiesc acolo, ce chirie plătesc, precum şi ultima dată când s-a verificat 
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dacă îndeplinesc criteriile pentru a beneficia de aceste locuinţe. Înainte de a aloca o sumă importantă din banii 
bucureştenilor este bine ca, în numele transparenţei promise de dvs la preluarea mandatului, să ştim pentru cine 
subvenţionează locuitorii Capitalei chiriile”, declară Nicuşor Dan, care mai susţine că prin publicarea a castor iste 
pot apărea „surprise”, în sensul că se descoperă că sunt persoane care beneficiază pe nedrept de aceste locuinţe. 
Potrivit deputatului, cetăţenii au nevoie de parcări, de străzi mai bune, de un transport comun civilizat şi „de 
aceea orice ban economisit şi cheltuit cu folos, în beneficiul bucureştenilor, este foarte important”. 
„Prin urmare, doamnă Primar General, vă solicit să daţi un exemplu de transparenţă şi să faceţi publice listele 
menţionate mai sus. Sunt convins că bucureştenii vor aprecia acest lucru, mai ales că oamenii sunt interesaţi cum 
sunt cheltuiţi banii lor. În încheiere, vă precizez că voi veni personal la şedinţa CGMB de vineri, 4 martie, pentru a 
cere aceste liste, deoarece bucureştenii au dreptul să fie informaţi despre modul în care Primăria Generală cheltuie 
banul public”, a conchis deputatul. 
Pe ordinea de zi a şedinţei CGMB de vineri au fost incluse două proiecte de hotărâre care prevăd achiziţionarea a 
509 locuinţe sociale, dar şi a unui teren de 60 de mii de mp, în sectorul 3 al Capitalei, la marginea Bucureştiului, 
pentru construirea de locuinţe sociale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a decis: SCHIMBAREA care va afecta toate microîntreprinderile din România 
Senatul a adoptat, în şedinţa plenului de joi, proiectul de aprobare a OUG 25/2018 prin care microîntreprinderile 
pot să opteze pentru plata impozitului pe profit dacă îndeplinesc două condiţii - au capital social minimum 45.000 
de lei şi cel puţin doi salariaţi.  
 
Potrivit OUG, microîntreprinderile care optează pentru plata impozitului pe profit vor beneficia de facilităţi, 
respectiv "scutirea de la plata impozitului pentru profitul reinvestit, scutirea de la plata impozitului pe profit în 
cazul în care desfăşoară exclusiv activitate inovare, cercetare, dezvoltare", transmite Agerpres. 
 
Prin acest act normativ se reduce acciza la motorină pentru transportatorii de mărfuri şi persoane - se diminuează 
cu 183,62 de lei pentru 1.000 de litri, respectiv cu 217,31 lei pe tonă nivelul accizei pentru motorina utilizată drept 
carburant pentru motor în sectorul transporturilor de mărfuri, respectiv al transportului de persoane.  
 
O altă prevedere a ordonanţei stabileşte că în cazul persoanelor fizice, donaţiile către entităţile non-profit sau 
unităţile de cult furnizori de servicii sociale acreditaţi cresc de la 2% la 3,5% din impozitul datorat pe venitul din 
salarii, pensii, din venitul net anual impozabil.  
 
Proiectul de aprobare a OUG 25/2018 privind modificarea şi completarea unor acte normative, precum şi pentru 
aprobarea unor măsuri fiscal-bugetare va intra în dezbaterea Camerei Deputaţilor, for decizional în acest caz. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liviu Dragnea şi Viorica Dăncilă îşi anunţă participarea la ceremonia de la Cotroceni din 9 Mai 
Liviu Dragnea, a anunţat, joi seară, că va onora invitaţia preşedintelui Klaus Iohannis de a merge, pe 9 mai, la 
ceremonia de celebrare a Zilei Europei, preşedintele Camerei Deputaţilor precizând că şi premierul Viorica Dăncilă 
va merge la Cotroceni. 
"În legătură cu invitaţia primită de a merge pe 9 mai acolo, eu vă anunţ acum că eu voi confirma participarea la 
acest eveniment la Cotroceni, doamna prim-ministru, mi-a spus acum, că şi dumneaei împreună cu miniştrii vor 
onora această invitaţie. Este un eveniment important, Ziua Europei" , a spus Liviu Dragnea. 
Preşedintele PSD a afirmat, încă o dată, că prim-ministrul nu are niciun motiv să îşi dea demisia, aşa cum a cerut 
preşedintele Klaus Ioahnnis. 
"Eu, personal, nu am văzut şi nu văd niciun motiv serios pentru care preşedintele să ceară demisia doameni prim-
ministru. Doamna prim-ministru a şi anunţat, nu are de gând să demisioneze pentru că, pe de o parte, nu există 
un conflict între guvern şi Banca Naţională a României, iar pe de altă parte, faptul că merge într-o vizită externă, 
eu cred că e de bine şi nu e de rău. Nu cred că putem gândi ca în România să se instaureze un regim în car, ca 
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înainte de Revoluţie, să nu ai voie să părăseşti ţara dacă nu ai o aprobare de undeva, a preşedintelui sau altă 
instituţie.", a mai spus Liviu Dragnea. 
Klaus Iohannis a cerut, vineri, demisia premierului Viorica Dăncilă. 
"Eu retrag încrederea doamnei Dăncilă. După cum am spus, pe 29 ianuarie Guvernul a fost investit. Au trecut 
aproximativ 3 luni de atunci, 3 luni după care pot să trag o concluzie. Doamna Dăncilă nu face faţă poziţiei de 
Prim-ministru al României şi transformă astfel guvernul într-o vulnerabilitate pentru România. De aceea, solicit 
public demisia doamnei Dăncilă din funcţia de Prim-ministru al României", a spus preşedintele Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Audierea lui Tudorel Toader la "Ora Guvernului" din Senat, unde a fost invitat de liberali pentru a da explicaţii 
cu privire la raportul GRECO, reprogramată pentru 9 mai 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat, joi, că a fost anunţat telefonic că audierea din "Ora Guvernului" din 
plenul Senatului, unde fusese invitat de liberali să dea explicaţii despre raportul GRECO şi despre MCV, a fost 
reprogramată pentru data de 9 mai, la ora 10.00. 
"În cursul zilei de ieri (miercuri -n.r.), la orele 17.10, am fost anunţat telefonic de reprogramarea audierii 
referitoare la Raportul GRECO! Pe aceeaşi temă, am confirmat participarea la audierea din data de 09.05.2018, la 
orele 10.00!", a scris ministrul Justiţiei, pe Facebook. 
ŞTIREA INIŢIALĂ 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a confirmat, într-o postare pe Facebook, participarea la plenul de joi al 
Senatului, la "Ora Ministrului", după o propunere făcută de către PNL, pentru a da explicaţii cu privire la raportul 
GRECO. 
"Mâine, 3.05.2018, la orele 12.00, la invitaţia PNL, voi participa la "Ora Guvernului" pentru a răspunde la 
întrebările referitoare la Raportul GRECO! În acest sens, pe data de 25.04.2018, la orele 13.01, am primit invitaţia, 
confirmând participarea în aceeaşi zi, la orele 17.07!", a scris ministrul Justiţiei pe Facebook. 
Liderul PNL, Ludovic Orban, a anunţat miercuri că liberalii solicită demisia lui Tudorel Toader din funcţia de 
ministru al Justiţiei "din mai multe motive". 
"În primul rând pentru faptul că a iniţiat, chiar dacă nu direct ci pe sub masă, prin trio-ul anti-justiţie Şerban 
Nicolae-Florin Iordache-Eugen Nicolicea, nişte proiecte legislative care s-au dovedit până acum neconstituţionale, 
care ne-au creat probleme uriaşe pe plan internaţional şi care au pus sub semnul îndoielii independenţa în 
România. Avem şi un motiv foarte concret. De asemenea, demersul lamentabil de revocare a procurorului-şef al 
DNA şi lipsa de fundament în demersul pe care l-a făcut îl indică ca un candidat cert pentru a-şi da demisia şi a 
părăsi acest guvern", a afirmat Orban. 
La rândul său, deputatul PNL, Ioan Cupşa, a anunţat că PNL va depune peste două săptămâni o moţiune simplă 
prin care liberalii vor cere demisia lui Tudorel Toader din funcţia de ministru al Justiţiei. 
Grupul de State împotriva Corupţiei (GRECO), un organism al Consiliului Europei, a publicat miercuri un raport 
despre România în care îşi exprimă "profunda îngrijorare" faţă de anumite aspecte ale reformelor sitemului de 
justiţie adoptate de Parlamentul de la Bucureşti. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 GRECO avertizează că iniţiative legislative din unele state UE, inclusiv România, riscă să afecteze lupta 
anticorupţie 
Grupul de State împotriva Corupţiei (GRECO) avertizează că noi iniţiative legislative din anumite state europene 
riscă să deturneze reformele adoptate anterior pentru consolidarea prevenirii corupţiei, lucru care ar putea 
constitui încălcări ale standardelor anticorupţie ale Consiliului Europei. 
Raportul anual al GRECO, un organism al Consiliului Europei, dat publicităţii joi, indică faptul că aceste iniţiative 
legislative au determinat  GRECO să reevalueze noua legislaţie (Grecia) ori să declanşeze o nouă procedură pentru 
evaluări ad-hoc în circumstanţe excepţionale (România, Polonia). 
În raportul de activitate pe anul 2017, GRECO recunoaşte contribuţia esenţială a jurnaliştilor la combaterea 
corupţiei şi aduce un omagiu jurnalistei malteze Daphne Caruana Galizia, asasinată în octombrie 2017. 
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Thorbjørn Jagland, secretarul general al Consiliului Europei, a declarat că "practici corupte atât la nivel naţional, 
cât şi internaţional, aşa cum am văzut în cadrul Adunării Parlamentare a Consiliului Europei, constituie o 
ameninţare majoră la adresa instituţiilor noastre şi chiar a democraţiei. Este crucial ca autorităţile naţionale şi 
organismele internaţionale să aibă o poziţie clară împotriva corupţiei şi să implementeze rapid măsuri 
anticorupţie". 
Marin Mrčela, preşedintele GRECO, a declarat că "în 2017, au fost numeroase acuzaţii de corupţie în multe ţări şi 
instituţii. Progresul împotriva corupţiei nu poate fi considerat garantat. Este necesară vigilenţă, pentru că mereu 
există riscul regresului (...) Parlamentarii, judecătorii şi procurorii ar trebui să conducă pe baza puterii exemplului, 
iar cetăţenii ar trebui să ceară ferm propriilor reprezentanţi să acţioneze nu doar respectând legile, ci în 
concordanţă cu cele mai înalte standarde etice". 
Raportul include o evaluare a nivelului de implementare a recomandărilor GRECO privind parlamentarii, 
judecătorii şi procurorii. 
Instituţia concluzionează că până la 31 decembrie 2017, statele evaluate până în acest moment nu 
implementaseră aproape o tremie din recomandările GRECO (30%) cu privire la membrii parlamentelor, şi au 
implementat parţial 44,4% din recomandări. Aceste recomandări au legătură în special cu raportarea averii, 
restricţii privind activităţile de business, transparenţa interacţiunilor cu lobbyiştii şi gestionarea conflictelor de 
interese. 
GRECO indică faptul că nivelul de conformare a fost mai ridicat în ceea ce priveşte judecătorii: ţările evaluate au 
implementat aproape jumătate din recomandările instituţiei (42,6%), însă o treime au rămas doar parţial 
implementate (36%), iar 21% nu au fost deloc implementate. Multe dintre aceste recomandări se referă la 
procedurile privind recrutarea, transferul sau promovarea, dar şi la necesitatea unor coduri de conduită pentru 
judecători, pe care o treime din ţările evaluate încă nu le-au adoptat. 
Ţările evaluate stau cel mai bine la capitolul măsurilor privind procurorii, cu 54% din recomandări implementate şi 
doar 14% neimplementate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbare privind finanţarea penitenciarelor din România, votată de Senat. Deţinuţii vor fi puşi la MUNCĂ 
Senatorii au adoptat, joi, un proiect legislativ privind finanţarea activităţii Administraţiei Naţionale a 
Penitenciarelor şi a unităţilor subordonate, în mod implicit legea în vigoare fiind abrogată.  
 
Proiectul a fost adoptat cu unanimitate de voturi, conform Agerpres.  
 
Comisiile juridică şi pentru administraţie publică din Senat au dat raport comun de admitere acestui proiect.  
 
Prin proiectul iniţiat de Guvern se propune abrogarea Legii 48/2012 privind finanţarea activităţii Administraţiei 
Naţionale a Penitenciarelor şi a unităţilor subordonate şi înlocuirea acesteia cu o nouă lege, ca urmare a apariţiei 
unor reglementări separate de legea-cadru, dar şi a apariţiei altor surse de venituri pe care le realizează unităţile 
penitenciare care nu îşi găsesc reglementarea în actuala legislaţie.  
 
"Scopul final al acestui proiect este acela ca persoanele deţinute, acolo unde regimul de detenţie permite, să fie 
antrenate în activităţi care aduc venituri la bugetul Administraţiei Penitenciarelor, având ca efect degrevarea 
bugetului ANP de o parte din banii alocaţi de la bugetul stat, dar şi de a pregăti persoana condamnată pentru 
momentul când va fi pusă în libertate, cu scop educativ şi de reintegrare în societate", a declarat Sofia Mariana 
Moţ, secretar de stat în Ministerul Justiţiei.  
 
Potrivit acesteia, persoanele aflate în detenţie pot presta diferite activităţi atât în unităţile penitenciare, cât şi în 
afara acestora, în condiţiile stabilite de lege, realizând diferite tipuri de venituri.  
 
"Mai pot exista venituri obţinute de unităţile penitenciare prin prestările de servicii pe care acestea le realizează, 
cum ar fi prestări de servicii în transport, venituri din chirii, din arenzi etc., iar aceste venituri trebuie evidenţiate şi 
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folosite într-un cadrul legislativ corespunzător", a explicat secretarul de stat.  
 
Conform prevederilor Legii 254/2013 privind executarea pedepselor şi a măsurilor privative de libertate dispuse 
de organele judiciare în cursul procesului penal, cu modificările şi completările ulterioare, penitenciarele, 
penitenciarele pentru tineri, cele pentru femei, centrele educative şi cele de detenţie pot realiza venituri proprii 
din munca persoanelor condamnate la pedepse privative de libertate, se arată în expunerea de motive a 
proiectului.  
 
Actul normativ face parte din categoria legilor ordinare, Senatul fiind prima Cameră sesizată. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Amendament adoptat: șeful Consiliului Concurenței poate fi schimbat înainte de termen 
Comisia juridică şi Comisia de industrii din Camera Deputaţilor au adoptat, joi, un amendament al PSD care 
prevede ca preşedintele Consiliului Concurenţei trebuie să fi îndeplinit funcţii de conducere cu largi 
responsabilităţi pentru o perioadă de cel puţin 15 ani, relatează News.ro. Deputatul PNL Gabriel Andronache 
susţine că PSD doreşte „să pună mâna” pe Consiliul Concurenţei, pentru a instala în fruntea ei „un lacheu”, iar 
dacă prevederea intră în vigoare, actualul preşedinte al Consiliului, Bogdan Chiriţoiu, va fi demis, cu mai bine de 
un an înainte de a-şi încheia mandatul. În replică, Bogdan Chiriţoiu a declarat că legile nu pot să prevadă decât 
pentru viitor. 
Amendamentul adoptat este depus la proiectul de lege privind organizarea şi funcţionarea Consiliului Concurenţei 
şi, potrivit acestuia, „preşedintele trebuie să fi îndeplinit funcţii de conducere cu largi responsabilităţi pentru o 
perioadă de cel puţin 15 ani, în care a făcut dovada înaltei sale competenţe profesionale şi manageriale.” 
De asemenea, un alt amendament adoptat la proiectul de lege privind organizarea şi funcţionarea Consiliului 
Concurenţei prevede că „membrii Consiliului Concurenţei sunt numiţi prin decret de către preşedintele României, 
pe baza votului dat de Parlament, la propunerea Comisiilor juridice ale celor două Camere”. 
În forma actuală a legii, numirea membrilor Plenului Consiliului Concurenţei se realizează de către Preşedintele 
României, la propunerea Colegiului Consultativ al Consiliului Concurenţei, cu avizul Guvernului şi după audierea 
candidaţilor în comisiile de specialitate ale Parlamentului. 
Deputatul PNL Gabriel Andronache susţine că PSD doreşte „să pună mâna” pe Consiliul Concurenţei, pentru a 
instala în fruntea ei „un lacheu”. 
„În Comisia juridică s-a discutat din nou modificare a legii Concurenţei în sensul în care PSD-ul doreşte cu orice 
chip să pună mâna pe Consiliul Concurenţei, pentru a-şi instala probabil la conducerea acestei instituţii 
fundamentale pentru garanzarea unei pieţe libere în România un lacheu. S-a procedat la discutarea unui proiect 
de lege care a venit de la Senat alterat, modificat cu pixul, tot la Comisia juridică se află un alt proiect de lege în 
care Camera Deputaţilor este Cameră decizională. Şi am ridicat în cadrul şedinţei problema competenţei 
Camerelor, în sensul în care nici acum cei de la PSD nu s-au hotărât dacă Senatul este camera care trebuie să 
adopte decizia în această materie a concurenţei sau Camera Deputaţilor”, a spus Gabriel Andronache. 
Andronache susţine că, prin noile prevederi, Consiliul Concurenţei devine o structură „decorativă”. 
„Până la urmă s-a discutat acest proiect de lege, au fost incluse modificări care se referă la vechimea pe care 
trebuie sa o aibă în domeniu preşedintele Consiliului Concurenţei. De asemenea, au fost introduse o serie de 
reglementări care fac din Consiliul Concurenţei în ansamblul său o structură decorativă, iar viitorul preşedinte al 
Consiliului Concurenţei va fi cel care va tăia şi spânzura cu ghilimelele de rigoare, în sensul in care va avea puteri 
discreţionare care la ora asta sunt la îndemâna plenului consliului”, a continuat el. 
De asemenea, spune deputatul, preşedintele României va fi exclus din numirirea conducerii instituţiei, astfel că va 
fi instalat „un om de paie la îndemâna lui Dragnea”. 
„Viitorul preşedinte al Consiliului Concurenţei nu va mai fi stabilit prin procedura aflată acum în vigoare, 
preşedintele României fiind exclus din această procedură, Parlamentul fiind cel care va decide. Pe cale de 
consecinţă, la conducerea Consiliului Concurenţei va fi instalat un om de paie la îndemâna preşedintelui  Dragnea. 
Modificărilee operate astăzi sunt relevante in acest sens Este păcat că o instituţie fundamentală prevăzută de 
Constituţia României care trebui trebuie să asigure garanţiile necesare pentru desfăşurarea unei activităţii 
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concurenţiale în materiel comercială în România este aruncată în aer prin aceste modificări”, a mai explicat 
Andonache. 
Acesta mai spune că, dacă amendamentul intră în vigoare, Chiriţoiu va fi demis, cu mai bine de un an înainte de a-
şi încheia mandatul. 
„Numirea va fi făcută direct de Parlament, fără a se mai trece prin filtrul unui examen, al unui interviu aşa cum 
prevede legea in vigoare. Apoi aplicarea sau identificarea unei solutii legislative interesante si novatoare in sensul 
in care se stabileşte in timpul mandatului actualului preşedinte al Consiliului Concurenţei faptul că este necesară o 
vechime de 15 ani de zile în domeniu, criteriul introdus special pentru ca acesta să nu mai poată ocupa această 
funcţie. Mai  mult, această reglementare va intra in vigoare după publicarea în Monitorul Oficial. Evident, după 
publicarea in Monitor, practic, actualaul preşedinte al  nu va mai putea ocupa aceasta funcţie până al finalul 
mandatului care va fi peste un an şi cateva luni şi va fi demis”, a conchis Gabriel Andornache. 
Senatul este for decizional în cazul acestei iniţiative. 
Bogdan Chirițoiu: Legile nu pot să prevadă decât pentru viitor 
Legile nu pot să prevadă decât pentru viitor, a declarat preşedintele Consiliului Concurenţei, Bogdan Chiriţoiu, 
referindu-se s-a referit la acest amendament adoptat de comisiile juridice şi de industrii ale Camerei Deputaţilor. 
 
„Avem în paralel două proiecte de lege. Unul, care urmează să fie discutat acum, este o lege de aprobare a 
Ordonanţei guvernului, în momentul în care se va aproba în comisiile de raport acest proiect de lege merge direct 
la plen şi apoi la promulgare, deci e în fază finală şi sincer să fiu atenţia mea este concentrată în special pe acest 
text care e la finalul parcursului parlamentar. Avem, de asemenea, ceea ce s-a discutat până acum, un proiect de 
lege unde prima cameră sesizată e Camera Deputaţilor, deci care urmează să meargă la Senat. Aş vrea să văd 
textul final şi atunci ne vom uita împreună cu colegii mei şi atunci o să putem să avem o opinie mai clară. Nu sunt 
jurist, dar cred din experienţa mea limitată că legile nu pot să prevadă decât pentru viitor. Deci nu cred că o 
prevedere legală adoptată acum poate să afecteze ceea ce există deja în Consiliu, dacă Parlamentul doreşte să 
facă o lege pentru viitoarea conducere a Consiliului poate să o facă, noi putem să ne dăm cu părerea, dar pentru 
viitor, nu cred că pentru lucrurile care exista deja”, a declarat Chiriţoiu la finalul şedinţei comisiilor, potrivit 
Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Avertismentul Consiliului Concurenţei: 80% din promoţiile oferite de magazinele online sunt false 
Comercianţii online nu respectă legislaţia în domeniu, în cadrul campaniilor de reduceri, a constatat Consiliul 
Concurenței în urma unei anchete sectoriale privind comerţul electronic. 
Astfel, în cadrul analizei, autoritatea de concurenţă a remarcat faptul că preţul la care se aplică reducerea (preţul 
de referinţă, care apare “tăiat”), afişat de comercianţii online, este mai mare decât nivelul prevăzut de lege, 
pentru aproximativ 80% din produsele monitorizate. 
Conform legislaţiei (OG nr. 99/2000), orice comerciant care intenţionează să facă o reducere de preţ trebuie să o 
raporteze la un preţ de referinţă, respectiv la cel mai mic preţ practicat în acelaşi spaţiu de vânzare în ultimele 30 
de zile. 
Mai mult, Consiliul Concurenţei a constatat că în cazul a aproximativ 29% din produsele monitorizate, de Black 
Friday 2017, preţul tăiat a fost mai mare chiar decât preţul maxim practicat în ultimele 30 de zile. Acest fapt indică 
o creștere/menținere artificială a prețului de referință de Black Friday. 
Astfel, din datele analizate de autoritatea de concurență, există un comportament generalizat de nerespectare a 
normelor legale privind campaniile de reduceri de prețuri. În aceste condiții, mecanismele de manifestare a 
concurenţei prin preţ în cadrul promoţiilor sunt distorsionate, percepția clienților cu privire la preţul real (prețul 
de referință) fiind deformată. 
“Această practică, de a creşte sau de a menţine artificial prețul de referință în cadrul promoţiilor (ex. Black Friday), 
creează consumatorilor impresia că beneficiază de o reducere mai mare decât este în realitate. De fapt, 
consumatorii plătesc un preţ apropiat celui din afara campaniei, ceea ce poate constitui o încălcare a legislaţiei în 
domeniu”, a declarat Bogdan Chiriţoiu, Preşedintele Consiliului Concurenţei. 
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Ancheta sectorială a reliefat faptul că, în general, mai mult de jumătate din volumul vânzărilor principalilor 
retaileri sunt la prețuri promoționale. Astfel, o mare parte din produsele comercializate de toate platformele 
online importante şi care au fost monitorizate au avut prețuri reduse durate lungi de timp (chiar peste 75% din 
timp). 
Astfel, preţurile practicate de de comercianţii online cu ocazia campaniei Black Friday sunt comparabile cu cele 
din cadrul altor campanii. Ca urmare, Black Friday se individualizează mai degrabă ca o campanie de volum, decât 
de reducere a preţurilor. 
Din datele analizate, reiese faptul că sursa principală a reducerilor de prețuri constă în negocierea unor discount-
uri importante cu furnizorii. Acest lucru adâncește și mai mult barierele existente între retailerii mari și cei cu o 
poziție de piață nesemnificativă. 
Sectorul comerțului electronic prezintă încă caracteristicile unei pieţe naţionale izolate (tranzacţiile 
transfrontaliere sunt încă reduse). De asemenea, piaţa românească este insuficient de matură (atât din 
perspectiva cererii, cât şi a ofertei), existând, totuşi, un potenţial de dezvoltare și de diminuare a barierelor 
geografice. 
În sectorul comerţului electronic activează un număr restrâns de jucători relevanți (liderul deţine o poziție 
semnificativă pe anumite segmente, fiind detașat față de următorii concurenți) și o categorie a comercianților ce 
dețin cote de piață nesemnificative, care întâmpină bariere de dezvoltare importante. 
Ponderea comerţului electronic în totalul sectorului de retail a crescut de la an la an, în perioada 2012-2017. 
Astfel, dacă în anul 2012 comerţul electronic reprezenta 1,3% din totalul retail-ului, în anul 2017 acest indicator a 
ajuns la o valoare estimată de 5,6%. Comerțul electronic a crescut în anul 2017, față de 2016, cu 55%, până la 2,8 
miliarde de euro. Vânzările realizate în cadrul principalei campanii promoționale – Black Friday – au ajuns, în anul 
2017, la aproximativ 200 de milioane de euro, reprezentând aproximativ 7% din vânzările realizate în tot anul. 
Deşi în creştere în ultimii ani, ponderea utilizatorilor de internet din România care au apelat, în ultimele 12 luni, la 
comerţul online pentru achiziţia de bunuri sau servicii era, în anul 2016, de doar 12%, ceea ce situa România pe 
ultima poziţie în clasamentului realizat în funcţie de acest criteriu la nivel comunitar. 
Totuşi, în anul 2017 s-a înregistrat o creştere semnificativă, faţă de anul anterior, de la 12% la 16% (Sursa: Gpec). 
În urma anchetei sectoriale, autoritatea de concurenţă consideră necesară modificarea cadrului legal, astfel încât 
fiecare magazin online să aibă obligaţia de a afişa, pentru fiecare produs comercializat, informaţii privind evoluţia 
preţului de referință şi al preţului practicat în ultimele 30 de zile. 
Consiliul Concurenţei va colabora cu Autoritatea Națională pentru Protecția Consumatorilor în scopul 
îmbunătăţirii cadrului legal în vederea restabilirii mecanismelor concurenţiale în cadrul campaniilor promoţionale. 
Mai mult, pentru a elimina suspiciunile cu privire la veridicitatea reducerilor aplicate, Consiliul Concurenței 
recomandă retailerilor online să pună la dispoziția clienților prin intermediul platformelor proprii un sistem prin 
care aceștia să poată verifica istoricul de preț, chiar și în afara unei obligații legale în acest sens. 
Reamintim că în decembrie 2017, autoritatea de concurență a declanșat o investigație privind un posibil abuz de 
poziție dominantă pe piața serviciilor de intermediere prin platformele online din România. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CCR a respins sesizarea privind proiectul de modificare a Legii referendumului 
Curtea Constituţională a României a respins, joi, sesizarea privind proiectul de modificare a Legii referendumului. 
Actualizare 11:35. Curtea Constituţională a României a respins, joi, sesizarea privind proiectul de modificare a 
Legii referendumului, informează Agerpres. 

 
USR anunţa pe 4 aprilie că, împreună cu PNL şi PMP, va sesiza, din nou, CCR cu privire la neconstituţionalitatea 
Legii pentru modificarea şi completarea Legii 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului. 
În opinia USR, PSD manipulează opinia publică şi foloseşte pretextul iniţiativei cetăţeneşti de modificare a 
Constituţiei pentru redefinirea familiei ca să adopte un proiect de lege care elimină din prerogativele 
preşedintelui României. 
„Să fie foarte clar: PSD foloseşte pretextul iniţiativei cetăţenilor privind modificarea Constituţiei în chestiunea 
reglementării familiei pentru a modifica Legea referendumului, care era o lege foarte corectă din punctul nostru 
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de vedere, şi pentru a mai tăia din atribuţiile preşedintelui. Unul din mecanismele pe care de un an şi jumătate le 
serveşte PSD este acela de a slăbi toate celelalte instituţii în speranţa că prin Guvern şi Parlament se va putea 
merge spre modul de guvernare din Polonia şi Ungaria. Practic, este un atac la statul de drept folosindu-se 
chestiunea referendumului pentru familie”, declara preşedintele USR, Dan Barna. 
„Textul pe care l-a votat Senatul şi care a fost propus spre adoptare şi în Camera Deputaţilor este, aşa cum a 
remarcat şi preşedintele României, unul neclar şi elaborat defectuos. Este de neacceptat să votăm astfel de texte 
în Parlamentul României, pentru că ele vor fi folosite pentru toate referendumurile ce se vor organiza în viitor”, a 
explicat şi deputatul USR Stelian Ion. 
În sesizarea adresată Curţii Constituţionale se susţine, printre altele, că sintagmele „proiectul legii constituţionale” 
şi „adoptat de fiecare cameră a Parlamentului”, cuprinse în legea trimisă pentru promulgare, sunt neclare, contrar 
exigenţelor din Constituţie referitoare la calitatea legii. În opinia semnatarilor sesizării, în textul legii există şi alte 
sintagme sau cuvinte neclare ori imprecise. 
La finalul anului trecut, PNL şi USR au mai sesizat Curtea Constituţională cu privire la acest proiect de lege, care 
iniţial propunea ca data organizării unui referendum pentru revizuirea Constituţiei să fie stabilită de Guvern. 
Sesizarea a fost admisă cu unanimitate, iar proiectul s-a întors în Parlament pentru a fi pus în acord cu decizia 
CCR, după care trimis pentru promulgare la preşedinte, care a solicitat reexaminarea lui. 
Referendumul naţional cu privire la revizuirea Constituţiei are loc în ultima duminică a perioadei de 30 de zile de 
la data adoptării în Parlament a actului normativ de revizuire a Legii fundamentale, urmând ca această dată să fie 
adusă la cunoştinţă publică de către Guvern - a decis Senatul pe 26 martie, respingând cererea de reexaminare a 
preşedintelui Klaus Iohannis. 
Pe 4 aprilie, cererea de reexaminare a fost respinsă şi de Camera Deputaţilor, care a adoptat actul normativ în 
forma în care a fost trimis la promulgare. 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, pe 18 aprilie, că nu va promulga Legea referendumului aşa cum a ajuns la 
Administraţia Prezidenţială, precizând că intenţionează să sesizeze CCR. 
„Legea referendumului, aşa cum a ajuns acum la mine, nu va fi promulgată. Eu am oarece nemulţumiri faţă de 
această lege şi voi solicita opinia Curţii Constituţionale”, spunea Iohannis.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Propunere: Referendumul pentru redefinirea familiei, pe 10 iunie 
Posibil referendum pe 10 iunie. Este propunerea făcută joi de Florin Iordache, deputat PSD, în legătură cu 
redefinirea familiei. Atunci ar urma să aibă loc referendumul susţinut de Coaliţia pentru Familie. Aceasta cere 
modificarea Constituţiei, care să precizeze clar că familia este formată dintr-un bărbat şi o femeie. 
PSD a înaintat așadar o dată pentru acest referendum. Deputatul Florin Iordache a spus că este posibil ca românii 
să fie chemați să se exprime cu privire la acest subiect în perioada 10-17 iunie. Totul depinde însă de legea 
referendumului. Astăzi, CCR a respins sesizarea privind proiectul de modificare a Legii referendumului. 
USR anunţa pe 4 aprilie că, împreună cu PNL şi PMP, va sesiza, din nou, CCR cu privire la neconstituţionalitatea 
Legii pentru modificarea şi completarea Legii 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului. 
În opinia USR, PSD manipulează opinia publică şi foloseşte pretextul iniţiativei cetăţeneşti de modificare a 
Constituţiei pentru redefinirea familiei ca să adopte un proiect de lege care elimină din prerogativele 
preşedintelui României (Detalii aici). 
Legea urmează să meargă acum la Senat și apoi președintele Klaus Iohannis va decide dacă o va promulga. 
De altfel, la această oră are loc o ședință a coaliției de guvernare pe marginea acestui subiect. Liderii PSD şi ALDE 
discută la Parlament în biroul preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea. 
Coaliția pentru familie ar fi strâns trei milioane de semnături prin care a cerut acest referendum pentru a bloca 
orice posibilitate a legiferării căsătoriei între persoane de acelaşi sex. În prezent, Constituția stipulează că „familia 
se întemeiază pe căsătoria liber consimţită între soţi”, iar această organizație vrea ca textul să fie mai explicit și 
anume că mariajul este între un bărbat și o femeie. 
Potrivit articolului 151 al legii fundamentale, proiectul sau propunerea de revizuire a Constituției trebuie adoptată 
de Camera Deputaţilor şi de Senat, cu o majoritate de cel puţin două treimi din numărul membrilor fiecărei 
Camere. Dacă prin procedura de mediere nu se ajunge la un acord, Camera Deputaţilor şi Senatul, în şedinţă 
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comună, hotărăsc cu votul a cel puţin trei pătrimi din numărul deputaţilor şi senatorilor. Revizuirea este definitivă 
după aprobarea ei prin referendum, organizat în cel mult 30 de zile de la data adoptării proiectului sau a 
propunerii de revizuire. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Iohannis retrimite in Parlament legea ANCOM dupa ce a fost scos din schema inainte de numirea lui 
Grindeanu ca sef 
Presedintele Klaus Iohannis a trimis, joi, catre Parlament, pentru reexaminare, Legea privind infiintarea si 
organizarea Autoritatii Nationale pentru Administrare si Reglementare in Comunicatii, in scopul revizuirii de catre 
Legislativ a procedurii de numire si revocare a sefiei ANCOM. 
 
Seful statului sustine ca modificarile aduse Legii contin in continuare dispozitii care creeaza incertitudine in 
aplicarea acesteia, anunta Administratia Prezidentiala intr-un comunicat de presa. 
 
"La data de 27 decembrie 2017, Parlamentul a transmis presedintelui Romaniei, spre promulgare, Legea privind 
aprobarea Ordonantei de urgenta a Guvernului nr. 33/2017 care are in vedere interventii legislative privind 
procedura de numire si de demitere a conducerii Autoritatii Nationale pentru Administrare si Reglementare in 
Comunicatii (ANCOM). Aceasta lege a facut obiectul controlului de constitutionalitate, Curtea Constitutionala 
stabilind prin Decizia nr. 64/14 februarie 2018 ca dispozitiile acesteia sunt constitutionale fata de criticile 
formulate. 
 
Avand in vedere decizia Curtii Constitutionale sus-mentionata si distinct de criticile de neconstitutionalitate 
prezentate in obiectia asupra careia Curtea s-a pronuntat, consideram ca legea mentionata cuprinde in 
continuare unele dispozitii de natura sa genereze incertitudine in aplicare prin dificultatile pe care le creeaza in 
privinta asigurarii continuitatii, stabilitatii si independentei functionarii ANCOM, motiv pentru care se impune 
reexaminarea de catre Parlament", potrivit sursei citate. 
 
Presedintia sustine ca prin felul in care a fost modificata OUG nr. 22/2009 dispare din schema de numire orice 
putere executiva. 
 
"Observam ca intreaga putere executiva (atat Guvernul, cat si Presedintele Romaniei) este eliminata din cadrul 
procedurii de numire a conducerii ANCOM, ceea ce determina un dezechilibru intre puterile statului in ceea ce 
priveste atributiile legate de propunerea, numirea si controlul care vizeaza o autoritate administrativa autonoma 
precum ANCOM", se arata in comunicatul Administratiei Prezidentiale. 
ADVERTISING 
 
Seful statului mai precizeaza ca Parlamentul incearca sa puna monopol in ceea ce priveste atributiile de numire si 
revocare a conduceri ANCOM, institutie care ar trebui sa fie independenta fata de politic. 
 
"Modificarile succesive si cu solutii juridice radical diferite in privinta modalitatii de numire a conducerii ANCOM 
au creat instabilitate si imprevizibilitate legislativa, afectand functionarea institutiei, cu efecte directe asupra 
independentei sale. (...) In dreptul intern trebuie prevazute dispozitii exprese care sa protejeze astfel de autoritati 
nationale de reglementare de interventii externe sau de presiuni politice de natura sa puna in pericol evaluarea 
independenta a chestiunilor inaintate acestora. 
 
Monopolizarea de catre Parlament a tuturor atributiilor legate de propunerea, numirea si demiterea conducerii 
ANCOM, precum si a atributiilor de control este de natura sa incalce dispozitiile exprese ale Directivei 
2009/140/CE de modificare a Directivei 2002/21/CE", conchide documentul Presedintiei", mai arata presedintele. 
 
Guvernul Grindeanu a modificat, pe 27 aprilie, prin ordonanta de urgenta, legea de functionare a ANCOM. 
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Apoi, la inceputul lunii noiembrie a anului trecut, fostul premier, Sorin Grindeanu, a fost numit presedinte al 
Autoritatii Nationale pentru Administrare si Reglementare in Comunicatii (ANCOM), pentru perioada ramasa din 
mandatul de 6 ani inceput in 11 mai 2017, prin votul plenului reunit al Parlamentului. Amintim ca Grindeanu a 
fost demis prin motiune de cenzura chiar de catre partidul sau, PSD, insa apoi s-a impacat cu liderul social-
democrat Liviu Dragnea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Senatorii juriști au ADMIS proiectul legislativ pentru organizarea şi funcţionarea DIICOT: Ce prevederi au fost 
introduse 
Membrii Comisiei juridice din Senat au dat joi raport de admitere proiectului legislativ privind organizarea şi 
funcţionarea Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT). 
Senatorii din Comisia juridică au eliminat din forma adoptată de Camera Deputaţilor alin. (10') de la art.7, cu 
următorul cuprins: "Prin derogare de la prevederile art. 301 din Codul penal exercitarea atribuţiilor prevăzute în 
alineatul precedent nu poate fi considerată conflict de interese", scrie agerpres.ro. 
De asemenea, la art. 4 s-a respins un amendament aprobat anul trecut şi s-a adoptat reformularea articolului, în 
sensul de a se stabili prin regulament intern cine să conducă departamentele sau compartimentele din cadrul 
DIICOT. 
Potrivit expunerii de motive, proiectul de act normativ îşi propune "reformarea DIICOT pe trei componente 
distincte: management, întărirea şi eficientizarea funcţiei de conducere; organizarea internă şi funcţionarea 
Direcţiei raportat la noile necesităţi de investigare şi analiză a fenomenului infracţional reprezentat de 
criminalitatea organizată şi urmărirea penală, întărirea eficacităţii acesteia prin întărirea capacităţii de efectuare a 
investigaţiilor financiare şi prin completarea personalului Direcţiei cu lucrători de poliţie judiciară". 
Proiectul de lege privind aprobarea OUG 78/2016 pentru organizarea şi funcţionarea Direcţiei de Investigare a 
Infracţiunilor de Criminalitate Organizată şi Terorism (DIICOT), precum şi pentru modificarea şi completarea unor 
acte normative a trecut de Camera Deputaţilor, Senatul fiind for decizional. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Se modifică valoarea tichetelor de masă şi a tichetelor de creşă 
Valorile nominale ale tichetelor de masă şi de creşă, acordate din mai până în noiembrie, ar urma să fie 
majorate. Măsurile sunt prevăzute în două proiecte de ordin postate azi pe site-ul Ministerului Muncii. 
Potrivit actelor normative, valoarea nominală a unui tichet de masă nu va putea depăși 15,18 lei, în timp ce 
valoarea pentru tichetul de creșă crește la 450 lei. 
Noile propuneri: 
„Pentru semestrul I al anului 2018, începând cu luna mai, valoarea nominală a unui tichet de masă, stabilită 
potrivit prevederilor art. 31 din Normele de aplicare a Legii nr. 142/1998 privind acordarea tichetelor de masă, 
aprobate prin Hotărârea Guvernului nr. 23/2015, ale Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 59/2005 privind 
unele măsuri de natură fiscală și financiară pentru punerea în aplicare a Legii nr. 348/2004 privind denominarea 
monedei naționale, aprobată cu modificări prin Legea nr. 15/2006, cu completările ulterioare, și ale Legii nr. 
142/1998 privind acordarea tichetelor de masă, cu modificările și completările ulterioare, nu poate depăşi 
cuantumul de 15,18 lei.” potrivit proiectului de ordin privind tichetele de masă. 
„Pentru semestrul I al anului 2018, începând cu luna mai, valoarea sumei lunare care se acordă sub formă de 
tichete de creşă, stabilită potrivit prevederilor pct. 6.1 şi 6.3 din Normele metodologice de aplicare a dispoziţiilor 
Legii nr. 193/2006 privind acordarea tichetelor cadou şi a tichetelor de creşă, aprobate prin Hotărârea Guvernului 
nr. 1317/2006, cu modificările ulterioare, este de 450 lei”, potrivit proiectului de ordin privind tichetele de creşă. 
Până în aprilie, valoarea maximă a unui tichet de masă a fost de 15.09 lei, iar valoarea tichetului de creşă - de 440 
de lei. 
Aceste valori se indexează semestrial cu indicele preţurilor de consum, înregistrat la mărfurile alimentare, 
respectiv cu cel al inflaţiei. semestrul la care se face referire în  
textul legii e cel cuprins între lunile mai şi noiembrie 2018. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Echipa de organizare a Programului de internship al Guvernului - întâlnire cu studenţii de la SNSPA şi ASE 
Echipa de organizare a Programului de internship al Guvernului, coordonată de secretarul de stat Oana Pintilei, s-
a întâlnit joi cu studenţi ai Şcolii Naţionale de Studii Politice şi Administrative şi ai Academiei de Studii Economice 
pentru a le prezenta proiectul şi a-i încuraja să aplice pe unul din cele 200 de locuri disponibile în această ediţie. 
 
"Organizatorii programului guvernamental au prezentat studenţilor de la SNSPA şi ASE Programul de internship şi 
i-au încurajat să aplice pentru unul din cele 200 de locuri disponibile în această ediţie, în Guvern, ministere, 
instituţii şi autorităţi publice. Înscrierile au început în data de 19 aprilie şi vor continua până pe 14 mai, iar 
programul de stagiu se va desfăşura în perioada 16 iulie - 14 septembrie 2018. Stagiul de practică este un bun 
prilej pentru studenţi şi tineri absolvenţi să cunoască modul de lucru al administraţiei publice centrale şi să pună 
în practică cunoştinţele dobândite în anii de studii", se arată într-un comunicat al Executivului. 
 
Sursa citată menţionează că internii vor primi, pe perioada stagiului de practică, "o bursă lunară de 1.000 de lei, 
iar la finalul perioadei de internship - un certificat din partea Guvernului României şi, la cerere, o scrisoare de 
recomandare din partea tutorilor". 
 
Vineri, echipa de organizare a Programului de internship al Guvernului va avea discuţii cu studenţi ai Universităţii 
Bucureşti şi ai Universităţii Politehnice, iar săptămâna viitoare discuţiile vor continua în centrele universitare din 
Iaşi, Cluj şi Timişoara, se arată în comunicat. 
 
Programul oficial de internship al Guvernului României a debutat în anul 2013, cu 25 de tineri care au făcut stagii 
de practică în structurile din Palatul Victoria. În 2014, programul a fost extins la nivelul ministerelor şi 
departamentelor conduse de miniştri şi miniştri-delegaţi, cu participarea a peste 150 de tineri. În anul 2015, au 
fost 300 de interni în instituţiile publice aflate în subordinea ministerelor, în 2016 au fost 200 de stagiari în 
Guvern, ministere, instituţii publice, iar anul trecut 100 de tineri au urmat acest program. Astfel, de la debut, 782 
de tineri au absolvit cu succes şi fac parte din reţeaua de alumni a programului.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 ULTIMA ORĂ - Fosta disidentă a regimului comunist Doina Cornea a murit 
Fosta disidentă a regimului comunist Doina Cornea, în vârstă de 89 de ani, a încetat din viaţă, informează news.ro. 
Anunţul a fost făcut pe Fecebook, vineri dimineaţă, de jurnalistul Dorin Chioţea. 
Doina Cornea s-a născut în 30 mai 1929 în Braşov. Ea a fost publicist, traducător, profesor. 
În perioada regimului comunist, a difuzat numeroase texte şi proteste prin radio "Europa Liberă”, făcând astfel 
cunoscută opiniei publice internaţionale adevărata situaţie din România. 
Doina Cornea a fost asistent universitar la catedra de limba franceză a Facultăţii de Filologie a Universităţii Babeş-
Bolyai din din Cluj. 
În 1980, a realizat primul „samizdat” (volum fabricat manual, distribuit prin reţele de prieteni), "Încercarea 
labirintului", urmat de alte patru traduceri-samizdat (din limba franceză), cărora le-a scris note şi prefeţe. În 
perioada 1982 - 1989, Doina Cornea a difuzat 31 de texte şi proteste prin radio "Europa Liberă". În 1983, ea a fost 
concediată de la universitate şi supusă unor anchete, interogatorii, bătăi. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Cambridge Analytica se închide 
Evoluție interesantă în scandalul furtului de date de la Facebook. Cambridge Analytica, firma de consultanţă aflată 
în centrul controversei, se închide, anunţă Wall Street Journal. 
„În ciuda încrederii de neclintit a Cambridge Analytica că angajații săi au acționat etic și respectând legea, asaltul 
mediatic a alungat, practic, toți clienții și furnizorii companiei. Prin urmare, s-a stabilit că afacerea nu mai este 
viabilă”, se arată într-un comunicat oficial. 
În plus, și grupul care deține compania, SCL, a declanșat procedurile pentru intrarea în insolvență. 
Anunţul vine după ce Parlamentul britanic a decis să mai încerce o dată să-l cheme la raport pe Mark Zuckerberg. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Parlamentarii britanici ţin morţiş să-l ia la întrebări pe fondatorul Facebook. Sunt gata să-l citeze formal, dacă nu 
răspunde unei noi solicitări făcute de comisia de cultură, care i-a audiat şi pe ceilalţi actori implicaţi în scandalul 
Cambridge Analytica. 
Datele a 87 de milioane de utilizatori Facebook au fost folosite ilegal de firma britanică de consultanţă. Mark 
Zuckerberg a fost audiat deja în Congresul american, dar a refuzat invitaţia lansată de Parlamentul de la Londra.  
Dacă se vor lovi, din nou, de un refuz, parlamentarii britanici pot să-l citeze, ca o instanţă. Dacă nu dă curs nici 
citaţiei, atunci şeful Facebook ar putea fi acuzat de sfidarea Parlamentului şi pedepsit. Riscă fie o amendă, măsură 
ce n-a mai fost folosită în astfel de condiţii din 1666, sau ar putea să fie închis în Big Ben, turnul cu ceas al 
Parlamentului, pedeapsă ce n-a mai fost aplicată din 1880. 
Dar Mark Zuckerberg se străduieşte să lase în urmă scandalul care i-a cutremurat imperiul online. O primă 
promisiune pentru cele două miliarde de utilizatori este că vor putea şterge datele pe care paginile sau aplicaţiile 
cu care au interacţionat le au despre ei. Aceste informaţii sunt folosite, în general, pentru reclame, dar sunt 
totodată combustibil pentru orice fel de campanie de promovare. 
(Sursa: Digi 24) 
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